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 Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
17. 10. 2023 

 
VI. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 14.00 hod. 
ve Velkém radničním klubu Staroměstské radnice (Staroměstské náměstí 1, Praha 1, 3. patro). 
 
Jednání řídil předseda Výboru Jiří Brůžek.  
 
Přítomní členové/ky Výboru: 
Jiří Brůžek 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Mgr. Jan Čižinský 
Bc. Jan Kolář 
Ing. Jana Komrsková 
Lucie Kubesa 
RNDr. Marcela Plesníková 
prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
Mgr. Jana Štrosová 
 
Omluveni:  
Mgr. Jakub Lepš, M.A. 
MgA. Irena Pohl Houkalová 
 
Hosté: 
Mgr. et Mgr. Antonín Klecanda, radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu a volného času 
RNDr. Daniel Mazur, Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast ICT, Smart City, vědy, výzkumu a inovací 
Martin Holečko, Future Port Youth 2023 
PhDr. Eva Houdová, odbor školství, mládeže a sportu MHMP 
Lukáš Kačena, program prg.ai, Minor a další (Lukáš Kačena) 
Mgr. Petr Nečina, projektový manažer KAP III Praha 
Ema Pospíšilová, ředitelka Kampusu Hybernská, z. ú. 
Michaela Šarochová, sekretářka dlouhodobě uvolněného předsedy výboru ZHMP Jiřího Brůžka  
Petr Vlasák 
 
Tajemnice: 
Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu MHMP  
 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu. 
2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 24. - 26. jednání. 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP:  

R-45943 (změna zřizovací listiny ZŠ logopedická a MŠ logopedická, Praha 10, Moskevská 29) 
R-49031 (změna zřizovací listiny SŠ automobilní a informatiky, Weilova 1270/4, Praha 10) 
R-49269 (změna zřizovací listiny SPŠ na Proseku, Novoborská 610/2, Praha 9) 
R-48984 (změna zřizovací listiny Hotelová škola a Gymnázium, Praha 5, Radlická 591/115) 
R-49310 k návrhu na změnu zřizovací listiny ZŠ, Praha 5, Pod Radnicí 5 
R-49321 k návrhu na změnu zřizovací listiny ZŠ, Praha 4, Boleslavova 1. 

4. Krajský akční plán III Praha – seznámení s projektem (Mgr. Petr Nečina), Tisk Z-11686. 
5. Školské rady. 
6. Informace o financování v Kampusu Hybernská (Ema Pospíšilová). 
7. Informace o financování v rámci prg.ai – program prg.ai a další (Lukáš Kačena). 
8. Informace o financování akce Future Port Youth (Martin Holečko). 
9. Diskuse a závěr. 

 
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu. 
Jednání zahájil úvodním slovem předseda Výboru Jiří Brůžek ve 14:00 hodin.   
Přítomno bylo 6 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
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Ověřovatelem zápisu z jednání byla navržena RNDr. Marcela Plesníková 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             6 – 0 – 0 
Návrh byl schválen. 
Z důvodu včasného odchodu RNDr. Plesníkové a s jejím souhlasem tuto roli převzala Lucie Kubesa.  
 
Ing. Jana Komrsková dorazila ve 14:02. 
prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. dorazil ve 14:02. 
Přítomno bylo 8 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Předseda Výboru zahájil hlasování o programu jednání, kdy do bodu 2 bylo navrženo zařadit informaci 
k tisku R-49078 k návrhu na vyhlášení programu „Potravinová pomoc dětem – Hlavní město Praha“ 
financovaného z OP Zaměstnanost plus, který byl schválen usnesením Rady HMP dne 16. 10. 2023.  
Bod 3 je navržen doplnit o další materiály, s nimiž Rada HMP souhlasila dne 16. 10. 2023 (R-49310 a 
R-49321). Předseda Výboru dále navrhl jako samostatné body 6, 7 a 8 zařadit informaci o financování 
v Kampusu Hybernská, informaci o financování v rámci prg.ai – program prg.ai a další (Lukáš Kačena) 
a informaci o financování akce Future Port Youth (Martin Holečko). Ohledně zařazení těchto bodů 
proběhla diskuse, neboť členové neobdrželi podklady v předstihu a nemohli se s uvedenými 
problematikami seznámit (Bc. Kolář, L. Kubesa, RNDr. Plesníková). Bc. Kolář navrhl, aby Výbor tyto 
navržené body projednal jako informace. Předseda Výboru přistoupil k hlasování o nově navrženém 
programu jednání (body 1 až 9):  

Hlasování: pro – proti – zdržel se 
              8 – 0 – 0 
Program jednání byl schválen. 
 
Předseda Výboru přistoupil k hlasování o schválení zápisu z V. jednání Výboru pro výchovu a 
vzdělávání, který se uskutečnil dne 5. 9. 2023. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
              8 – 0 – 0 
Zápis z V. jednání Výboru byl schválen. 
 
2.  Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 24. - 26. jednání. 
Předseda Výboru předal slovo ředitelce Němcové, která sdělila, že v souboru předložených materiálů 
do Rady HMP jsou většinou standardní tisky. Blíže okomentovala tisk  R-49078 k návrhu na vyhlášení 
programu „Potravinová pomoc dětem – Hlavní město Praha“ financovaného z OP Zaměstnanost plus, 
který byl schválen v Radě HMP dne 16. 10. 2023. Jedná se o projekt Obědy Ministerstva práce a 
sociálních věcí dle nových pravidel. Dotační program je vyhlašován v souladu s výzvou MPSV - 
Operační program Zaměstnanost plus, 03_22_026, Potravinová pomoc dětem v sociální nouzi. Podpora 
je zaměřena na školního stravování dětí v mateřských školách a žáků v základních a středních školách. 
Plánovaná alokace na HMP je 10 mil. Kč, míra spolufinancování ze strany HMP je stanovena ve výši 
10 %. Realizace bude probíhat od 1. 1. 2024 do 31. 8. 2025. 
 
Ing. Mariana Čapková, MBA dorazila ve 14:12. 
Přítomno bylo 9 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Předseda ukončil rozpravu k předložené souhrnné informaci a zahájil hlasování. 

Usnesení: 
Výbor bere předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 24. – 26. jednání RHMP na 
vědomí. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
              9 – 0 – 0 
Informace byla vzata na vědomí.  
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3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP.  
Předseda Výboru otevřel rozpravu k tiskům, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP. 
Jedná se o změny zřizovacích listin příspěvkových organizací. Předseda Výboru zahájil hlasování. 

Usnesení:  
Výbor předložené tisky doporučuje Zastupitelstvu HMP ke schválení v předloženém znění.  
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9 - 0 - 0 
Návrhy na změny zřizovacích listin byly doporučeny Zastupitelstvu HMP ke schválení. 
 
4. Krajský akční plán III Praha – seznámení s projektem (Mgr. Petr Nečina), Tisk Z-11686 

Předseda Výboru předal slovo projektovému managerovi Mgr. Petru Nečinovi. Odbor školství, mládeže 
a sportu MHMP zpracoval materiál do Rady HMP, který se týká krajského akčního plánu. Nyní bude 
předkládán Zastupitelstvu hl, m. Prahy k odsouhlasení, poté bude odeslán ke schválení na MŠMT.  

Cílem projektu je podpora společného plánování a sdílení aktivit v území vedoucí ke zlepšení kvality 
vzdělávání ve školách tím, že je podpořena spolupráce zřizovatelů, škol a ostatních aktérů ve vzdělávání 
včetně organizací neformálního vzdělávání (např. Národní galerie, Zoologická zahrada hl. m. Prahy, 
Botanická zahrada Praha, Městská knihovna v Praze). Cílovou skupinou jsou střední a vyšší odborné 
školy.  Výstupem je dokument Krajský akční plán III Praha, který bude sloužit jako překlenovací projekt 
pro akční plánování v území na rok 2024, které bude dále v programovacím období 2021 – 2027 
realizováno prostřednictvím Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy hl. m. 
Prahy na roky 2024 – 2028 a také nového implementačního projektu podpořeného z Operačního 
programu Jan Amos Komenský a v rámci vyhlášené Výzvy „Akční plánování v území – IDZ". Alokace 
je ve výši 362 mil. Kč.  
 
Ředitelka Němcová stručně doplnila, že Odbor školství, mládeže a sportu MHMP v připomínkovém 
řízení k Dlouhodobému záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy ČR 2023 – 2027 vznesl 
zásadní připomínku: zapracování krajského specifika v rejstříkové části (navyšování kapacit škol) 
MŠMT tuto připomínku akceptovalo.  
 
Předseda Výboru ukončil rozpravu k předloženému bodu a zahájil hlasování. 

Usnesení:  
Výbor předložený tisk Z-11686 doporučuje Zastupitelstvu HMP ke schválení v předloženém znění 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9- 0 - 0 
Tisk  Z-11686 byl doporučen Zastupitelstvu HMP ke schválení. 
 

5. Školské rady 

Předseda Výboru uvedl další bod a předložil nominace nových zástupců za zřizovatele v 16 školských 
radách středních škol a vyšších odborných škol. Souhrnná nominace za jednotlivé subjekty je  
předkládána všem členům v přehledné tabulce.  
RNDr. Plesníková doplnila, že ověřila u Ing. Vlasty Alexyové, (Střední škola obchodní) zájem na 
pokračování ve funkci člena školské rady. To samé potvrdil i Mgr. Miroslav Šoukal (Střední odborná 
škola – Centrum odborné přípravy a Gymnázium). Oba jmenovaní byli dodatečně zahrnuti do nominace.   
 
Předseda Výboru požádal přítomné o hlasování. Níže uvedená tabulka mj. obsahuje nominované členy, 
u nichž proběhlo hlasování. Vždy je zaznamenán počet hlasů členů Výboru a výrok usnesení (poslední 
sloupec).  
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 Škola Člen za zřizovatele Strana 
Konec 

funkčního 
období 

Usnesení  
navrhovaný člen – počet hlasů 

Výrok usnesení  = 
jméno schváleného 

kandidáta 

1 

Vyšší odborná škola a 
Střední průmyslová 
škola elektrotechnická 
Františka Křižíka, 
Praha 1, Na Příkopě 16 
- ŠR pro VOŠ 

Ing. Pavel Hájek 
(rezignace) Piráti 01.10.2024 Mgr. Jana Reiterová - 0 

Mgr. Kryštof Petrásek - 9 
Mgr. Kryštof 
Petrásek (STAN) 

2 Střední škola obchodní Ing. Vlasta Alexyová ANO 30.11.2023 

Ing. Vlasta Alexyová - 9 
PhDr. Marie Jungmannová -0 
Zdeněk Pokorný, MBA - 0    
Mgr. Jana Havlíková  - 0         

Ing. Vlasta 
Alexyová (ANO) 

3 

Základní škola pro 
žáky s poruchami 
zraku, Praha 2, nám. 
Míru 19 

PhDr. Milan Pešák 
(úmrtí) praxe 01.10.2024 

Návrh školy: Jaroslav Pata - 0 
Bc. Ondřej Syrový - 9 
Jitka Černá - 0 

Bc. Ondřej Syrový 
(STAN) 

4 Gymnázium, Praha 4, 
Postupická 3150 

Ing. Pavel Hájek 
(rezignace) Piráti 01.09.2025 

Tomáš Kapler - 9 
Klára Kadlecová, DiS. - 0 
Ing. Ondřej Růžička - 0 
Renata Sabongui - 0 

Tomáš Kapler 
(Piráti) 

5 
Gymnázium Elišky 
Krásnohorské, Praha 4 
- Michle, Ohradní 55 

Mgr. Jiřina Růžičková ČSSD 01.10.2024 Jakub Rychlý - 9 
PhDr. Jakub Cháb - 0 

Jakub Rychlý 
(Piráti) 

6 Gymnázium Milady 
Horákové 

Ing. et. Ing. Richard 
Hlaváč ODS 31.07.2023 

Jakub Rychlý - 0  
Mgr. Kateřina Vetuško - 0 
PaedDr. Věra Dvořáková - 0 
JUDr. Mgr. Tomáš Jirsa, Ph.D. - 9 

JUDr. Mgr. Tomáš 
Jirsa, Ph.D. 
(Praha Sobě) 

7 

Gymnázium pro 
zrakově postižené a 
Střední odborná škola 
pro zrakově postižené, 
Praha 5, Radlická 115 

PhDr. Milan Pešák 
(úmrtí) praxe 01.10.2024 Mgr. Petr Naske - 9 Mgr. Petr Naske 

(STAN) 

8 Karlínské gymnázium, 
Praha 8, Pernerova 25 Mgr. Petr Daubner Piráti 31.07.2023 

Ing. Tomáš Hřebík - 9 
Bc. Ondřej Syrový - 0 
Zdeněk Pokorný, MBA - 0 
Ondřej Kurz - 0 
RNDr. Dana Blahunková - 0 

Ing. Tomáš Hřebík 
(STAN) 

9 
Gymnázium Čakovice, 
Praha 9, nám. 25. 
března 100 

Ing. Ondřej Martan ODS 30.11.2023 
Ing. Roman Šemík - 0 
Ing. Ondřej Martan - 9 
RNDr. Dana Blahunková - 0 

Ing. Ondřej 
Martan (ODS) 

10 

Střední odborná škola 
a Střední odborné 
učiliště, Praha - 
Čakovice  

Ing. Pavel Hájek 
(rezignace) Piráti 01.03.2025 Mgr. Pavlína Ráslová - 9 

 
Mgr. Pavlína 
Ráslová (Piráti) 

11 
Střední odborná škola - 
Centrum odborné 
přípravy a Gymnázium 

Mgr. Miroslav Šoukal ANO 30.11.2023 

Mgr. Miroslav Šoukal - 9 
Mgr. Ilona Chromová - 0 
Andrea Adámková - 0 
Ing. Jiří Janák - 0 

Mgr. Miroslav 
Šoukal (ANO) 

12 
Střední odborná škola - 
Centrum odborné 
přípravy a Gymnázium 

Bc. Pavel Pospíšek STAN 30.11.2023 Bc. Pavel Pospíšek - 9 Bc. Pavel Pospíšek 
(STAN) 

13 

Střední odborná škola 
logistických služeb, 
Praha 9, Učňovská 
1/100  

Ing. Matěj Mlčoch Piráti 31.07.2023 
Ing. Matěj Mlčoch - 9 
Ing. Luboš Havránek - 0 
Jaroslav Musil - 0 

Ing. Matěj Mlčoch 
(Piráti) 
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14 
Obchodní akademie, 
Praha 10, Heroldovy 
sady 1 

Mgr. Dana Katharina 
Vašková 

KDU-
ČSL 30.11.2023 

PhDr. Marie Jungmannová - 0 
Mgr. Michal Kočí - 0 
Mgr. Hana Vagenknechtová - 9 
Jitka Černá - 0 
Ing. Miloš Šimon - 0 
JUDr. Mgr. Tomáš Jirsa, Ph.D. -
0 

Mgr. Hana 
Vagenknechtová 
(ODS) 

15 
Střední odborné 
učiliště gastronomie 
(Krb) 

Mgr. Michal Kočí Piráti 31.07.2023 
Mgr. Michal Kočí – 8* 
Mgr. et Mgr. Eva Vaňkátová - 0 
Ing. Ondřej Růžička - 0 

Mgr. Michal Kočí 
(Piráti) 

16 Základní škola, Praha 
10, Práčská 37 

Ing. Pavel Hájek 
(rezignace) Piráti 01.09.2025 Mgr. et Mgr. Eva Vaňkátová  - 9 Mgr. et Mgr. Eva 

Vaňkátová  (STAN) 

17 

Základní škola 
logopedická a 
Mateřská škola 
logopedická, Praha 10, 
Moskevská 29  

Filip Musil, Dis. TOP09 31.07.2023 PaedDr. Věra Dvořáková - 0 
Jitka Černá - 9 

Jitka Černá 
(STAN) 

• Mgr. Čižinský byl v době hlasování mimo jednací místnost.  

Ing. Jana Komrsková opustila jednání v 15:05.  
Přítomno bylo 8 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
6. Informace o financování v Kampusu Hybernská, z.ú. (ředitelka Ema Pospíšilová) 
Předseda Výboru předal slovo paní Emě Pospíšilové, která ve stručnosti představila projekt Kampus 
Hybernská, který vznikl v roce 2017, a problémy s poskytnutím neinvestiční účelové dotace zajišťující 
chod ústavu.  Rovněž doplnila, že den po jednání Výboru má další schůzku s radním Kováříkem 
ohledně dalšího financování. 
 
Předsedu Výboru zajímala souvislost s výchovou a vzděláváním. Ema Pospíšilová uvedla projekt 
Didaktikon (vzdělávání pro učitele, exkurze, kreativní vzdělávání v galerii, udržitelnost pro žáky, 
praktické kurzy). 
 
Ing. Čapková, jako členka správní rady Kampusu, podpořila alokaci finančních prostředků Kampusu. 
Mgr. Čižinský sdělil, že Praha Sobě jednohlasně podporuje Kampus.  
Radní Mazur doplnil, že se jedná o významné reputační riziko a apeluje na všechny, aby tento projekt 
podpořili, a to formou poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace.  
 
Bc. Kolář se vůči přijetí jakéhokoli usnesení o finančních prostředcích ohradil, neboť k této 
problematice nemá z důvodu dodatečného zařazení na program jednání žádné podklady.   
Paní Kubesa s tímto postupem rovněž nesouhlasí a navrhuje, že informaci o Kampusu předá do 
politického klubu.   
 
Radní Klecanda, Mgr. Štrosová a paní Kubesa požadují rozbor hospodaření Kampusu. 
 
RNDr. Marcela Plesníková opustila jednání v 15:26. 
Bc. Jan Kolář opustil jednání v 15:26. 
Přítomno bylo 6 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Paní Kubesa požádala o podklady, které by mohli projednat v klubech. Radní Mazur přislíbil, že všem 
členům Výboru zašle seznam aktivit Kampusu k datu 30. 9. 2023.  
 
Mgr. Čapková navrhla usnesení, kterým by Výbor podpořil financování Kampusu na příštím (říjnovém) 
jednání ZHMP.  
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Předseda Výboru navrhl hlasovat o 3 bodech usnesení týkajících se Kampusu.   
 
Usnesení: 

I. 
Výbor bere na vědomí informaci o financování Kampusu Hybernská.  
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  6 - 0 - 0 
Informace byla vzata na vědomí.  
 

II. 
Výbor bere na vědomí skutečnost, že financování Kampusu Hybernská musí být vyřešeno do 31. 10. 
2023, jinak by musely být 1. 11. 2023 podány výpovědi zaměstnancům. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  5 - 0 - 1 
Informace nebyla vzata na vědomí. 
 

III. 
Výbor doporučuje Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schvální navýšení financování Kampusu Hybernská  
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  5 - 0 - 1 
Doporučení Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení navýšení financování Kampusu Hybernská nebylo 
přijato.   
 
7. Informace o financování v rámci prg.ai – program prg.ai a další (Lukáš Kačena) 
Předseda Výboru předal slovo panu Lukáši Kačenovi, aby představil projekt prg.ai. Spolek prg.ai byl 
založen v roce 2019 za účasti ČVUT, Univerzity Karlovy, Akademie věd ČR a HMP.   
 
Ing. Čapková opustila jednání v 15:45.  
Přítomni bylo 5 členů.  Výbor nebyl usnášeníschopný. 
 
Vizí spolku je proměna HMP v evropské centrum umělé inteligence.  
 
Mgr. Jana Štrosová opustila jednání v 15:47.  
Přítomni byli 4 členové.  Výbor nebyl usnášeníschopný. 
 
Radní Mazur doplnil, že spolek prg.ai pro letošní rok neobdržel žádnou finanční podporu z HMP, proto 
apeluje na stejný postup jako u Kampusu Hybernská – finanční podporu formou poskytnutí neinvestiční 
účelové individuální dotace.   
 
Vzhledem ke skutečnosti, že Výbor již nebyl usnášeníschopný, nebylo přijato žádné usnesení k tomuto 
bodu.  
 
8. Informace o financování akce Future Port Youth (Martin Holečko) 
Předseda Výboru předal slovo panu Martinu Holečko, aby představil mezinárodní konferenci pro žáky 
středních škol a studenty vysokých škol o budoucnosti a technologiích. Motto: 85 % profesí, kterým se 
budou lidé věnovat v roce 2023, ještě nebylo vynalezeno.“ Spolupráce již 2 roky probíhá s HMP a 
středními školami (např. Smíchovskou průmyslovou školou a Gymnázium). Dne 9. 11. 2023 se bude 
konat 3. mezinárodní konference Future Port Youth, jejíž moderátorkou je slečna s robotickými pažemi. 
Předpokládá se účast 5 000 žáků.  Licence umožňující přístup žáků středních a vysokých škol stojí 
800 000 Kč.  
 
Paní Kubesa ocenila, že moderátorkou je osoba, která se se svým hendikepem vypořádala a propaguje 
užití moderních technologií v praxi.  
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prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. opustil jednání v 15:57.  
Přítomni byli 3členové. Výbor nebyl usnášeníschopný. 
 
Martin Holečko připomněl, že jednacím jazykem na předchozích konferencích byla angličtina, což žáci 
českých středních škol zvládli. Jedná se o zviditelnění HMP jako místa pro inovace, podnikání a studium 
nových technologií v Evropském kontextu.  
Radní Mazur doplnil, že byl připraven materiál do ZHMP na podporu projektu ve výši 1 mil Kč. 
 
Vzhledem ke skutečnosti, že Výbor již nebyl usnášeníschopný, nebylo přijato žádné usnesení k tomuto 
bodu.  
 
9.  Diskuze a závěr 
Předseda Výboru vyzval přítomné členy, zda mají připravena další témata k diskuzi. Nikdo se již 
nepřihlásil. 
Předseda Výboru poděkoval všem přítomným a ukončil jednání v 16:04. 
 
 
 
………………………………………………… 
Jiří Brůžek, předseda Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP   
 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Lucie Kubesa, ověřovatelka zápisu 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Lenka Němcová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


